
 
 

MINISTERSTWO  INFRASTRUKTURY 

Państwowa Komisja Badania Wypadków Lotniczych 

 

Dot. zdarzenia nr:    1051/ 09 

UCHWAŁA 
Państwowej Komisji Badania Wypadków Lotniczych, w składzie:  

                          Przewodniczący Posiedzenia                      
                       Z-ca Przewodniczącego Komisji:        mgr inż. pil Andrzej Pussak 

                       Z-ca Przewodniczącego Komisji:        dr inż. Maciej Lasek 
                                             Członek Komisji:           dr inż. pil. Dariusz Frątczak 

                                             Członek Komisji:           mgr inż. Jacek Jaworski 

                                             Członek Komisji:           mgr Tomasz Kuchciński  
                                             Członek Komisji:           inż.  Tomasz Makowski 

                                             Członek Komisji:           dr n. med. Jacek Rożyński 
                                             Członek Komisji:           mgr inż. pil. Waldemar Targalski 

  

W dniu 9 czerwca  2010 r. na  posiedzeniu  rozpatrzono  przedstawione przez Przedsiębiorstwo 
Państwowe „Porty Lotnicze”, wyniki przeprowadzonego  badania zdarzenia lotniczego, 

samolotu  E 170  o znakach rozpoznawczych SP-LDC, z dnia   10 grudnia  2009 r.  w którym  
ustalono, że:   

w  czasie podejścia samolotu do  lądowania  z powodu obecności dużej ilości  ptaków  

w rejonie  pasa startowego  przerwano podejście do lądowania  i skierowano   samolot  na 
drugie okrążenie. 

Państwowa Komisja Badania Wypadków Lotniczych działając na podstawie ustawy z dnia 
3 lipca 2002 r. Prawo lotnicze (Dz. U. z 2006 r., Nr 100, poz. 696 z zm.), przyjęła 

przedstawione informacje, podjęła decyzję  o zakończeniu badania i uznała, iż:   

Przyczyną incydentu była: 

Obecność dużej ilości ptaków  w okolicy drogi startowej.   

Okoliczności sprzyjające zaistnieniu zdarzenia lotniczego: 

Nieskuteczne odstraszanie ptaków w rejonie lotniska. 

Zalecenia profilaktyczne:    

Komisja  akceptuje przedstawione w raporcie przez zarządzającego lotniskiem propozycje 
działań  profilaktycznych, a przede wszystkim zwiększenie kontroli rejonu  przez Sokolnika   

i inne służby kontrolne oraz stosowanie wszelkich możliwych metod odstraszania ptactwa  
w okresie nasilonych ich przelotów. Zwraca jednak uwagę na to, iż podobne zdarzenia miały 

już miejsca w przeszłości i do tej pory  tego problemu  definitywnie nie rozwiązano.     
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 Podpisy Komisji 

 

 Przewodniczący Posiedzenia 

Z-ca Przewodniczącego Komisji:          mgr inż. Andrzej Pussak           …………………….   

 Z-ca Przewodniczącego Komisji:        dr inż. Maciej Lasek                   …………………......                      

 Członek Komisji:                                dr inż. pil. Dariusz Frątczak         ……………………. 

 Członek Komisji:                                mgr inż.  Jacek Jaworski              ……………………. 

 Członek Komisji:                                mgr Tomasz Kuchciński              …………………… 

 Członek Komisji:                                mgr   Tomasz Makowski             ……………………. 

 Członek Komisji:                                dr n. med. Jacek Rożyński            ……………………  

 Członek Komisji:                               mgr inż. pil. Waldemar Targalski   .………………… 
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